

朝陽科技大學 094學年度第1學期教學大綱
Art Appreciation 藝術欣賞

當期課號	9052	Course Number	9052
授課教師	梁莉苓	Instructor	LIANG,LILING
中文課名	藝術欣賞	Course Name	Art Appreciation
開課單位	生活智能課群(二進)	Department	
修習別	選擇必修	Required/Elective	Topics in Life, Society ,and Science
學分數	2	Credits	2
課程目標	理論與操作並進的教學，在藝術欣賞與實作中體驗藝術創作的特色，拉近藝術與生活的距離，期能通過對國內外藝術的流派與發展，有清晰的了解，通過藝術欣賞的理解過程中，培養獨立的審美欣賞能力。	Objectives	Theory and application in teaching activities can make the students aware and experience the arts and also shorten the distance between life and the artistic world. The students are given to have a clear idea about the domestic and external schools in the arts. Also they can build up capability of art appreciation independently.
教材	謝東山著，《藝術概論》。Hsieh Tungshan 《Introduction to Art》講義。art handouts	Teaching Materials	
成績評量方式	考試、書面報告、口頭報告、作品製作	Grading	Examination, written report, class report, making work
教師網頁	藝術欣賞 Art Appreciation		
教學內容	(1) 認識藝術的相關知識。 (2) 瞭解藝術品的形成、創作過程、到藝術品的鑑賞，並瞭解藝術家與其相關活動。 (3) 建立藝術鑑賞的能力。 (4) 瞭解「藝術與人生」的密切關係，進而提高學生對自身生命的敏感度，並能投射於藝術活動中。	Syllabus	1.Understanding knowledge regarding arts. 2.Understanding the formation of art works , the creative process, art appreciation, artists and related activities. 3.Establishing the capability of art appreciation. 4.Understanding the affinity between Arts and Life, uprising the sensitivity of the students toward their life, and more affection toward art.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。